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Review of the day 

2nd International Partnership Meeting of the Evangelical Lutheran Church of 

Saxony in the Klosterhof St. Afra Meißen, 15th-21st June 2023 

 

 

 

Review of the day by Amina Mmeta (Tanzania), Sunday, 18th June 2023 
 
A special day of attending the sunday service together with the people of Meißen community 

and the partner church members from different parts of the world, hearing the word of God 

from the Bishop of Tamil Nadu from India also accompanied with the event of blessing and 

sending away the outgoing volunteers from Leipzig Mission Work who will be starting their 

volunteer year in different countries like Tanzania, Argentina and Paraguay. The incoming 

volunteers took part in the occasion by presenting gifts from Leipzig Mission Work to the 

fellow volunteers and saying a word of encouragement to them as the incoming volunteers 

already have an experience of what it is like to be a volunteer in a foreign country away from 

home. Therefore, it was logical for them to be giving the words of encouragement upon the 

coming journey of the volunteers in August. After the service the incoming volunteers and 

outgoing volunteers had a chance to take a group picture together as a memory for the shared 

moment in Meißen. 

The exciting afternoon in the St. Afra church garden followed where all the partner church 

members together with the people from the Meißen community had a chance to share a meal 

together and spend time together followed by an amazing stage performance of songs and 

dances from different cultures and different countries, which was nice to witness and enjoy. 

The positive responses of everyone to each other’s culture and differences it showed how 

good Christians should be. Supporting one another and being positive about each other’s 

lifestyle and culture, exchanging thoughts gives a sense of being more open minded and 

understanding knowing how others think about the same situation in a different manner 

creates awareness of knowing we are the same originating from different backgrounds. 

Participating in international events and conferences gives an opportunity to explore how 

people from the other side of the world live their lives how they think about different 

situations and how they welcome and embrace people from different cultures compared to 
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their own. What brings us together is our Christian faith and Christian community of 

togetherness giving feeling of hope that someone somewhere cares and remember the 

moment we have together once in while in our life. 
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Tagesrückblicke 

2. Internationale Partnerschaftstagung der Ev.-Luth. Landeskirche Sachsens 

im Klosterhof St. Afra Meißen, 15.-21. Juni 2023 

 

 

 

Tagesrückblick Amina Mmeta (Tansania), Sonntag, 18. Juni 2023 

Ein besonderer Tag war der Besuch des Sonntagsgottesdienstes zusammen mit den Menschen 

der Gemeinde Meißen und den Mitgliedern der Partnergemeinden aus verschiedenen Teilen 

der Welt, das Hören des Wortes Gottes durch den Bischof von Tamil Nadu aus Indien und die 

Segnung und Verabschiedung der Outgoing-Freiwilligen des Leipziger Missionswerkes, die ihr 

Freiwilligenjahr in verschiedenen Ländern wie Tansania, Argentinien und Paraguay beginnen 

werden. Die Incoming-Freiwilligen nahmen an der Veranstaltung teil, indem sie Geschenke 

des Leipziger Missionswerkes an die anderen Freiwilligen überreichten und ihnen ein Wort 

der Ermutigung sagten. Da die Incoming-Freiwilligen bereits Erfahrungen damit haben, wie es 

ist, ein Freiwilliger in einem fremden Land zu sein, war es nur logisch, dass sie die Worte der 

Ermutigung für die kommende Reise der Freiwilligen im August sprechen würden. Nach dem 

Gottesdienst gab es für beide Gruppen die Gelegenheit, den Moment in Meißen mit einem 

Erinnerungsfoto festzuhalten. 

Es folgte ein aufregender Nachmittag im Schulhof des Sächsisches Landesgymnasiums Sankt 

Afra, im Kreuzgang und der Barbarakapelle des Klosterhofs St. Afra, an dem alle Mitglieder der 

Partnerkirchen zusammen mit den Menschen aus der Meißener Gemeinde die Gelegenheit 

hatten, gemeinsam zu essen und Zeit miteinander zu verbringen, gefolgt von einer 

erstaunlichen Bühnenaufführung mit Liedern und Tänzen aus verschiedenen Kulturen und 

Ländern, die schön anzusehen und zu genießen war. Die positiven Reaktionen aller auf die 

Kultur und die Unterschiede der anderen zeigten, wie gute Christen sein sollten. Indem sie 

sich gegenseitig unterstützen und sich positiv über das Leben und die Kultur der anderen 

äußern, vermittelt der Austausch von Gedanken das Gefühl, offener und verständnisvoller zu 

sein, wenn man weiß, wie andere über dieselbe Situation auf eine andere Weise denken. 

Die Teilnahme an internationalen Veranstaltungen und Konferenzen bietet die Möglichkeit, 

zu erkunden, wie Menschen am anderen Ende der Welt ihr Leben leben, wie sie über 

verschiedene Situationen denken und wie sie Menschen aus einer anderen Kultur als ihrer 
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eigenen willkommen heißen und annehmen. Was uns zusammenbringt, ist unser christlicher 

Glaube und die christliche Gemeinschaft des Miteinanders, die uns das Gefühl der Hoffnung 

gibt, dass sich irgendwo jemand um uns kümmert und sich an den Moment erinnert, den wir 

ab und zu in unserem Leben zusammen haben. 

 

Übersetzung aus dem Englischen: Kathrin Väterlein 


